
Referat of DCuF's generalforsamling 

Sondag d. 12. maj 2024 

Cornwell Aarhus 

Til stede: Lena Erbs (3 stemmer fra OCC), Michael Schmidt (2 stemmer fra CCO), Thorbjorn Jackholm (ACK), 

Liam Goldbeck (GCC), Mads Norgaard Rasmussen (3 stemmer fra HCC), Are Solberg (6 stemmer fra GCC), 

Alex Ostergaard (4 stemmer fra ACK), Allan Holm Pedersen (3 stemmer fra HCC), Lisbeth Andersen (4 

stemmer fra AACK), Charlotte Holtermann (HCC), Susanne Andersen (ACK), Mads Mikkelsen (ACK), Ole 

Skouvig Pedersen (ACK), Katrine Schmidt (GCC), Emilie Holtermann (HCC), Jakob Schmidt (GCC), Henrik 

Rasmussen (ACK), Ulrik Schmidt (leder for elitecenteret), Mia Barrett (udviklingskonsulent) 

Bestyrelsen:Tobias Thune, Lisa Richardson, Tobias Rasmussen, Henrik Christoffersen (1 stemme fra Rikke 

Jensen), Mikkel Juul Larsen (3 stemmer fra SCC). 

Dagsorden jvf. vedtaegter 

1. Valg of dirigent 

Beslutning: Bestyrelsen foreslog Allan Holm Pedersen (HCC) sour dirigent. Allan Holm Pedersen blev valgt. 
Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt. Mia Barrett blev godkendt som 
referent. 

2. Godkendelse of fuldmagt(er) 

Beslutning: Fuldmagter blev godkendt. Der var i alt 34 stemmer fra 7 klubber og 6 bestyrelsesmedlemmer. 

3. Optagelse of nye klubber 

Ingen klubber har sogt om optagelse. 

Der blev spurgt, om Rungsted CK stadig er en del of forbundet. Svaret var, at ifolge vedtaegterne er man 
ikke en klub i DCuF, hvis man kun har fire medlemmer, og derfor kan man heller ikke tilmelde sig 

turneringer. Medlemmer fra Rungsted CK skal derfor vaere medlemmer of en anden curlingklub, hvis de 

onsker at deltage i DCuF's turneringer. 

4. Beretning 

Beretningen blev fremlagt of formand Henrik Christoffersen. 

Formanden onskede bade at give et tilbageblik pa den foregaende saeson og se pa fremtiden. 

Inspirations- og workshopdag Vi havde en rigtig god dag den 11. maj 2024. Vi fik vendt frivillighed, 
kontingent, snakket sociale medier, og formanden oplevede nogle gode dialoger blandt de deltagende. Han 
naevnte ligeledes, at verden ikke ser ens ud, hvis man kommer fra ost og vest, hvilket har betydning for den 
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made, man driver klub pA, og de muligheder man har som medlem og klub. Alt i alt var bestyrelsen glad for 
inspirationsdagen, og man planlaegger at afholde lignende arrangement naeste Ar. 

Faellesskab: Det er rigtig vigtigt, at klubberne samarbejder pA tvaers, hvis vi skal lykkes i fremtiden. Vi er lige 
nu under 650 medlemmer. Vi bliver derfor nodt til at taenke ud of boksen og have modet til at raekke ud til 
hinanden og forbundet, hvis man har gode ideer. 

Miljo og klima: Vi skal prove noget nyt. Vi skal vaere mere grrpnne og miljprigtige. Vi har en vis 
klimabelastning. Vi er energikraevende. Vi skal prove at skabe en mere gran profit. 

Kick-off cup: Vi har afholdt vores kickoff cup for nybegyndere, en turnering designet specielt til begyndere. 
Det var en fantastisk mulighed for at skabe socialt samvaer pA tvaers of klubberne, og der var stor interesse 
for at deltage. Arrangementet har modtaget positive tilbagemeldinger, og Thorbjorn Jackholm roses for at 
fA det til at fungere sA godt i praksis. 

Breddeturneringerne: Jysk/Fynsk Mesterskab og Sjaellandscuppen har vaeret fyldt med gode oplevelser og 
faellesskab. Begge turneringer har haft god tilslutning med deltagelse of mange hold. 

Kurser: Vi tilbyder nu vaesentligt flere kurser med fokus pA kompetenceudvikling og muligheden for at blive 
bedre. Der er ogsA flere deltagere pA vores kurser, herunder kurser inden for Ice tech, dommeruddannelse 
og traeneruddannelse. Vi afholder to juniorcamps pr. saeson, som okonomisk er stottet of World Curling. 

I curling vil vi meget gerne en masse ting, men vores okonomi er stram. 

Bestyrelsen: Vi kigger pA sammensaetningen of bestyrelsen, og hvordan vi kan forbedre vores 
arbejdsstruktur. Vi onsker at styrke organisationen ved at udarbejde beskrivelser for udvalgene, sA frivillige 
har mulighed for at bidrage inden for omrader, der er relevante og interessante for dem. 

Frivillige: Det er ikke formandens opfattelse, at frivilligheden er under pres, men vi onsker at skabe rum, 
hvor frivillige kan bidrage pA deres egne praemisser, nar det passer dem. Vi foretraekker flere frivillige, der 
hver lofter en lille del, frem for fA frivillige, der belastes for meget og risikerer at braende ud. Der skal derfor 
ogsA lyde en stor tak til bestyrelsen og det arbejde, dens medlemmer laegger for dagen. 

Sommer-is: vi har modtaget 200.000 kr. fra Kirkbi, der gar til Sommer-is i Gentofte CC. Det har vaeret en 
dedikation omkring dette —forbundet, elitecenteret, Gentofte, DIF og Team Danmark. Stor tak til alle 
involverede. 

Team Danmark og eliten: I forlaengelse of dette er vi i god og Iobende dialog med Team Danmark. De er 
godt tilfredse med vores arbejde og indsats. Der var mange faktorer, der gjorde, at de trak deres stotte i 
2018, og det har vi aendret pA med en staerk indsats fra Ulrik Schmidt. Vi har meget at vaere tilfredse med 
bl.a. har juniorerne Met tre medaljer ved A-mesterskaber. To solvmedaljer ved ungdoms-OL og en 
bronzemedalje ved junior-VM. Damelandsholdet arbejder rigtig godt frem mod OL 2026 i Milano. De tog en 
6.- plads med hjem fra VM. Hojt fagligt traenerniveau, deltagelse i turneringer, traeningsmaengde on og off 
ice. Alt dette koster penge. Hvis nogen har en ide til, hvordan vi kan rejse flere penge, opfordres man til at 
melde ind. 
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I den kommende tid gar vi OL 2026 i mode. Dette kraever en del forberedelse, der skal koordineres mellem 

forbund og klubber. Vi vil gerne lave nogle attraktive idraetstilbud. 01-hypen er god ved os, men desvaerre 
stopper de fleste medlemmer igen. Hvordan sikrer vi os, at disse mennesker bliver ved med at vaere en del 

of vores klubber. Dette kunne vaere alternative medlemsformer. Der er mange, der kommer igennem vores 

tilbud. Vi vil nedsaette en arbejdsgruppe, der skal arbejde med dette emne, og det skal gA pA tvaers of 
klubber og forbund, sA vi gor tingene ens. 

Vi vil ligeledes gerne gore kassererens rolle mere attraktiv, da det er en post, der er svaer at besaette. 

Formanden rundede sin beretning of med at sige, at hans telefon og mail altid star Aben for input, dialoger, 
tanker og bekymringer. Han kommer ogsA gerne forbi klubberne. 

I diskussionen blev der rejst sporgsmAl angaende Mixed-VM, hvor Danmark valgte ikke at stille op. Are 

Solberg spurgte ind til begrundelsen og planerne for naeste saeson. Henrik Christoffersen svarede, at der er 
en fornuftig mulighed for at sende et hold til Mixed-VM i den kommende saeson. Ulrik Schmidt forklarede 
omstaendighederne og understregede, at selvom udsigten til at stille et hold i Ar er bedre end sidste ar, er 
der ingen garantier. Der blev ogsA droftet muligheden for at aendre beslutningen om placering of Mixed-
disciplinen i elitecenteret. 

Allan Holm Pedersen kommenterede, at Holdsport ikke loser de udfordringer, Hvidovre CC star over for, og 

at hjaelpen heller ikke har haft den onskede effekt. Henrik Christoffersen papegede, at Holdsport ikke er en 

losning, der passer til alle klubber. 

Der blev ogsA talt om juniorsituationen, hvor man onsker at undgA at miste juniorer ved at opdele mellem 

juniorelite og juniorbredde. Henrik Christoffersen fremhaevede vigtigheden of at have tilbud til begge 
grupper. Charlotte Holtermann papegede vigtigheden of at huske pA juniorelite og juniorbredde for at 
undgA, at juniorer star uden hold og dermed mister interessen. Ulrik Schmidt svarede pA dette ved at 

forklare de udfordringer, man star over for med at danne hold til alle spillere. 

Jakob Schmidt delte sine erfaringer som spiller pA bade klub- og landshold og om hvor vanskeligt, det er at 
danne hold med begraenset antal spillere. Ulrik Schmidt tilfojede, at elitecenteret ikke har direkte 

indflydelse pa holddannelsen til turneringer uden udtagelse, men opfordrer til, at folk selv danner hold. 

Allan Holm Pedersen opfordrede til at kombinere spillere pA tvaers til junior camps for at styrke 

samarbejdet og udviklingen of spillere og herved holddannelse. 

Der kom sporgsmAl om processen omkring beslutninger vedrorende deltagelse i internationale turneringer. 
Ulrik Schmidt forklarede, at den sportslige ledelse udvaelger spillere pa bestemte tidspunkter og informerer 

bestyrelsen. Diskussionen gik videre omkring interesser og planlaegning of smsonen, hvor spillere 
tilkendegiver deres praeferencer i starten of saesonen. 

Beslutning: Beretningen blev godkendt 
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S. Regnskab 

Arsregnskabet for 2023 blev fremlagt of kasserer Tobias Rasmussen. 

Vores indtaegter har vist sig at vaere hojere end forventet takket vaere Team Danmark, men samtidig 

anvender vi ogsa en stor del of midlerne. Arets overskud er pa godt 12.000 kr., og egenkapitalen endte pa 

knap 303.000 kr. ultimo 2023. 

Charlotte Holtermann rejste sporgsmalet om indtwgter og naevnte potentialet i at sage flere midler 

gennem DAP. Der bliver for nuvaerende spgt midler til junior camps, aktivitetskassen og Lillehammer Youth 
Camp. 

Are Solberg spurgte, hvorfor forsikringsudgifterne er lavere nu sammenlignet med tidligere. Der har vaeret 

en sag tidligere i et andet forbund, som kraevede daekning i 2022, men nu er udgifterne til den kollektive 

forsikring i DIF tilbage pa et normalt niveau. 

Der kan findes information om de forsikringer, som klubber er daekket of under DIF, her: 

https://www.idraettensforsikringer.dk/faelles-forsikring  

Her findes information om de forsikringer, som en klub selv har ansvaret for at tegne: 

https://www.idraettensforsikringer.dk/foreningens-egne-forsikringer  

Beslutning: Regnskabet blev godkendt. 

Generalforsamlingen blev kort suspenderet for at give plads til Mia Barrett, som lavede en workshop ift. den 

kommende strategiperiode, der lober fra 2026 til 2029. Deltagerne fik lov at prove krxfter med SWOT-

analysen. 

Modet blev genoptaget og forsatte med samme dagsorden. 

6. Forslag 

Bestyrelsen havde fremsat tre forslag til afstemning pa generalforsamlingen. 

Henrik Christoffersen motiverede disse undervejs i behandlingen. 

1. kndringer i § 10 STEMMERET—kndring of maksimalt antal stemmerfor bestyrelsesmedlemmer. 

Det foreslas, at det defineres, at en repraesentant maksimalt kan have 6 klub-stemmer. Samtidig tilfpjes det, 

at DCuF bestyrelsesmedlemmer derudover ogsa har deres egen personlige stemme. 

Kommentarer til forslaget: 
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Alex Ostergaard havde ikke noget imod forslaget, men et alternativ kunne vaere, at man ikke kan 
repraesentere bade klubben og DCuF samtidig. Henrik Christoffersen var enig i denne betragtning, men han 

mente, at vi i forste omgang bor implementere dette forslag og vaere opmaerksomme pA sporgsmalet om 

deltagelse i begge roller. 

Beslutning: Der var 32 stemmer for, 0 imod og 2 undladte. Forslaget blev dermed vedtaget. 

2. knd ringer i § 7 KLUBBERNES FORPLIGTELSER —Tilf0jelse og indforelse of sanktionsmulighed 

Det foreslas at tilf0je, at klubberne er forpligtet til pA anmodning fra DCuF at fremlaegge tilstraekkelig 

dokumentation pA, at klubben f0lger gaeldende vedtaegter, regler og love. 

Ligeledes foreslas f0lgende bestemmelse indf0rt: Hvis DCuF ikke anser en forpligtelse sour overholdt, sA vil 

klubben blive orienteret herom skriftligt. Klubben skal sa indenfor 14 dage enten bringe forpligtelsen i orden 

eller indga i dialog herom. I sidste instans kan DCuF's bestyrelse vaelge, at klubben og dens medlemmer 

udelukkes fra DCuF aktiviteter indtil forpligtelserne igen overholdes. Denne afgorelse kan ankes til 

ordensudvalget. 

Beslutning: Alle 34 var for forslaget, som dermed blev vedtaget 

3. kndringer i § 15 BESTYRELSEN m.fl.— Reduktion of antallet of bestyrelsesmedlemmer 

Det foreslas, at DCuF's bestyrelse reduceres fra 10 til 6 personer: En formand, en kasserer og fire 

bestyrelsesmedlemmer. 

Henrik Christoffersen motiverede forslaget med, at en reduceret bestyrelse vil skabe en mere effektiv og 

fokuseret beslutningsstruktur. Dette vil bidrage til en mere dynamisk og agil organisation, hvilket er 

afgorende for at forbundet vil kunne reagere hurtigt pa udfordringer og muligheder for curlingsporten i 

Danmark. Reduktion sker ved bl.a. at afskaffe de fire regionsrepraesentanter og fokusere pA at tiltraekke de 

rette kompetencer frem for geografisk repraesentation. 

Forslagets vedtagelse vil medfore aendringer i § 15 BESTYRELSEN, § 13 AFSTEMNING og § 12 DAGSORDEN 

PA GENERALFORSAMLINGEN. 

Kommentarer til forslaget: 

Ulrik Schmidt udtrykte bekymring for, at bestyrelsen bliver for lille, og han var nervos for, at ikke alle klubber 

ville blive tilstraekkeligt inddraget i beslutningsprocesserne. Alex Ostergaard delte sin frygt for, at der pA sigt 

kan dannes en bestyrelse, der kun repraesenterer en lille del of Curling Danmark. Mikkel Juul Larsen naevnte, 

at Silkeborg CC delte bekymringen med Alex, men at Odense CC og han personligt st0ttede forslaget pA 

grund of udfordringerne med at besaette pladserne. 

Allan Holm Pedersen kritiserede regionssystemet og mente, at det ikke laengere fungerede. Han foreslog 

muligheden for at 0ge antallet of bestyrelsesmedlemmer senere, hvis nodvendigt for at opnA st0rre 

repraesentation fra Curling Danmark. 
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Tobias Thune papegede, at en mindre bestyrelse kunne muliggore mere strategisk arbejde i stedet for 
fokuseret drift. Ulrik Schmidt folte, at flere personer bor inddrages, og han foreslog at mindske bestyrelsens 
storrelse trinvist, maske over 8 til 6 medlemmer. Lena Erbs naevnte, at selvom det styrende organ bliver 
mindre, vil Here personer blive inddraget gennem udvalg. 

Liam Goldbeck spurgte om, hvor mange der typisk er til stede til bestyrelsesmoderne. Lisa Richardson og 
Mikkel Juul Larsen svarede, at der reelt er 6 aktive medlemmer i bestyrelsen. 

Ifolge Are Solberg vil den foreslaede aendring Abne op for mere "lejlighedsvis" frivillighed. 

Tobias Thune naevnte, at man forsoger at uddelegere mere beslutningskompetence til udvalgene, sa det 
ikke kun er bestyrelsen, der traeffer alle beslutninger. 

Det blev ogsa oplyst, at hele bestyrelsen ville traede tilbage og komme pa valg pA denne genera lforsamling 
som folge of en vedtagelse, idet der skal foretages valghandling efter de aendrede vedtaegter. 

Beslutning: Der var 29 stemmer for, 3 imod og 2 undlacite. Forslaget blev dermed vedtaget. 

7. Valg of bestyrelse 

Valget blev foretaget efter de netop aendrede vedtaegter som konsekvens of vedtagelsen of forslag 3. 

1. Formand (ulige Ar) (For et Ar jf. forslag 3) — Henrik Christoffersen blev genvalgt. 
2. Kasserer (lige Ar) —Tobias Rasmussen onskede ikke genvalg. Michel Schack blev valgt. 
3. Bestyrelsesmedlem 1(ulige ar) (For et arjf. forslag 3) —Tobias Thune blev genvalgt. 
4. Bestyrelsesmedlem 2 (lige ar) —Lisa Richardson blev genvalgt. 
5. Bestyrelsesmedlem 3 (ulige ar) (For et arjf. forslag 3) — Mikkel Juul Larsen blev genvalgt. 
6. Bestyrelsesmedlem 4 (lige Ar) —Rikke Jensen blev genvalgt. 

8. Valg udenfor bestyrelsen 

1. Suppleant til bestyrelsen (lige ar) —Angelina Jensen genopstillede ikke. Liam Goldbeck blev valgt. 
2. Suppleant til bestyrelsen (ulige Ar) —Posten var ledig. Tobias Rasmussen blev valgt for et Ar. 
3. 1 revisor — Bent Sorensen blev genvalgt. 
4. 1 revisorsuppleant (hvert ar) —Christian Thune onskede ikke genvalg. Allan Holm Pedersen blev 

valgt. 
5. 1 Ekstern revisor (hvert Ar) — EY (DIF"s revisionspartner) blev genvalgt. 
6. Formand for ordensudvalget (lige Ar) —John Andersen blev genvalgt. 
7. 2 menige medlemmer til ordensudvalget (lige ar) — Gert Larsen onskede ikke genvalg. Are Solberg 

blev valgt. 
8. 2 menige medlemmer til ordensudvalget (ulige Ar) — Bent Sorensen og Arne Andersen var ikke pa 

valg. 
9. Suppleant til ordensudvalget (lige Ar) —Anne Bradley onskede ikke genvalg. Mads Norgaard 

Rasmussen blev valgt. 
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9. Fastlaeggelse of kontingent for det kommende ar 

I dag betaler man 1200 kr. pr. stemme. Are Solberg foreslog at holde kontingentet uaendret. Ulrik Schmidt 
foreslog at hwve kontingentet for at sikre flere ressourcer til arbejdet i forbundet. Tobias Thune foreslog at 
justere kontingentet i takt med inflationen. Mikkel Juul Larsen anforte, at han var imod dette, da det ville 
ramme de sma klubber endnu hardere end i dag i forhold til de store klubber. 

Liam Goldbeck Onskede at beholde den nuvaerende model med betaling pr. stemme. Muligheden for at 
kombinere betaling pr. stemme og pr. medlem blev ogsa debatteret. Allan Holm Pedersen papegede, at 
den nuvaerende model rammer de sma klubber. Han foreslog at fastholde kontingentet, men palaegge 
bestyrelsen at drofte kontingentstrukturen med klubberne for at skabe en mere retfa--rdig struktur. 

Michal Schmidt naevnte, at spejderne i deres forbund har 2 stemmer pr. klub uanset klubstorrelse. 

Beslutning: Det kom til afstemning forelobig at beholde uaendret kontingent pa 1200 kr. pr. stemme, men 
at palaegge bestyrelsen at indkalde til en ekstraordinaer genera lforsamling efter fremsaettelse of et forslag 
til en ny kontingentstruktur. Der var 27 stemmer for og 7 imod dette forslag, som dermed blev vedtaget. 

10. Budget 

Bestyrelsens forslag til budget for 2025 blev fremlagt of kasserer Tobias Rasmussen. 

I ar har vi faet tildelt 96.000 kr., da vores bestyrelse bestod of 30 procent Winder pr. 31 december 2023. 
Halvdelen of dette belob indtaegtsfores i 2025. Bestyrelsens udgifter reduceres pa grund of lavere 
omkostninger til modeafholdelse m.v. i den reducerede bestyrelse. 

En kommentar blev fremfort om, at Kirkbi stutter damelandsholdet. 

Alex Ostergaard rejste sporgsmalet om, hvorvidt det giver mening at budgettere med 20.000 kr. til 
sponsorer, nar vi tidligere ikke har haft held med at skaffe sponsorater. 

Henrik Christoffersen svarede pa sporgsmalet og understregede, at vi gerne vil have et sponsorat. Der 
bliver gjort en stor indsats for at finde en sponsor. 

Beslutning: Budgetforslaget blev vedtaget. 

11. Eventuelt 

Mikkel Juul Larsen Onskede at minde alle forma-nd om at indsende oplysninger om 
bestyrelsessammensaetningen til DCuF's sel<retaer efter klubbens genera lforsamlingen. 

Are Solberg informerede om, at der er sommer-is tilgzengelig i Gentofte, og alle er velkomne til at benytte 
den i sommerperioden. Der er mange frivillige, der bidrager til dette initiativ. 
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Henrik Christoffersen afsluttede med nogle bemaerkninger. Han takkede alle for deres deltagelse og 
glaedede sig over det store fremmode til genera lforsamlingen. Han takkede ogsa Are Solberg for tilbuddet 
om at benytte sommerisen og understregede vigtigheden of at passe godt pa vores frivillige. Han 
opfordrede desuden til at besvare sporgeskemaundersogelsen om den forlpbne weekend og annoncerede 

oprettelsen of en arbejdsgruppe vedrorende fleksible medlemskaber. Hvis nogen er interesserede, 

opfordres de til at melde sig. 

Der blev ogsa rettet en tak til Tobias Rasmussen for hans arbejde som kasserer i DCuF og til Allan Holm 

Pedersen for at vaere dirigent under genera lforsamlingen. 

Dirigent 
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